



الجمعية العامة الـ147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

27-23 تشرين الأول/أكتوبر 2023



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

CL/212/17-P.2

15 حزيران/يونيو 2023

المجلس الحاكم

البند 17

انتخاب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي

(المادة 19 من النظام الأساسي والقواعد 6 و7 و8 من قواعد المجلس الحاكم)

ترشيح

السيدة كاثرين غوتاني هارا (ملاوي)

تلقى الأمين العام في 15 حزيران/يونيو 2023، مراسلة من رئيسة الجمعية الوطنية في ملاوي، معالي السيدة كاثرين غوتاني هارا، تقدم فيها ترشيحها لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي، المقرر ملؤه في الدورة الـ212 للمجلس الحاكم.

ويمكن الاطلاع على نص هذه المراسلة والمعلومات الإضافية المرفقة التي وردت دعماً لهذا الترشيح.



مراسلة موجهة إلى الأمين العام من معالي رئيسة الجمعية الوطنية في ملاوي

ليلونغوي، 12 حزيران/يونيو 2023

حضرة السيد،

من المتوقع أن ينتخب الاتحاد البرلماني الدولي رئيساً جديداً للاتحاد البرلماني الدولي للسنوات الثلاث المقبلة في تشرين الأول/أكتوبر 2023، في الجمعية العامة الـ147 التي ستعقد في لواندا، أنغولا.

وأود أن أوصي مكتبكم وأعلمه باعترامي التنافس على منصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي خلال الجمعية العامة الـ147 للاتحاد البرلماني الدولي.

وأشغل حالياً منصب رئيسة برلمان ملاوي حتى العام 2026/2025، حيث ستجري ملاوي انتخابات برلمانية. لدي أكثر من 15 عاماً من الخبرة في العمل في المشهد السياسي منذ العام 2009 عندما تم انتخابي لأول مرة كعضوة في البرلمان عن دائرتي الانتخابية.

وفي العام 2019، تم انتخابي كأول رئيسة للبرلمان على الإطلاق. كانت إحدى المعالم البارزة خلال فترة ولايتي كرئيسة برلمان، عندما قادت المجلس بنجاح خلال إحدى أكثر الأوقات صعوبة من الناحية السياسية في بلدنا في 2020/2019.



وإنني ملتزمة، سعادتكم، بمجرد انتخابي لهذا المنصب، بخدمة المواطنين الممثلين في جميع البلدان في الاتحاد البرلماني الدولي والمساهمة في نمو المنظمة والازدهار والتعايش السلمي بين بلدان جميع البرلمانات الأعضاء.

وأكتب إليكم، سعادتكم، هي لأخذ العلم، ولطلب دعمكم ودعم الاتحاد البرلماني الدولي برمته.

وتجدون مرفق طيه نسخ من ملفي الشخصي، وسيرتي الذاتية.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)

كاثرين غوتاني هارا
رئيسة برلمان ملاوي



المرشحة لرئاسة
الاتحاد البرلماني
الدولي



معالي السيدة كاثرين غوتاني هارا، عضوة في البرلمان
مالاوي

جعل النظام البرلماني العالمي ذي أهمية محلية





معالي السيدة كاثرين غوتاني
هارة، عضوة في البرلمان
رئيسة
برلمان ملاوي



تعزير التنسيق بين برلمانات
الاتحاد البرلماني الدولي



تعزير المساواة بين الرجال والنساء
(الجنسانية)، وتمكين الشباب، واستدامة
السلام، والديمقراطية، والتصدي لتغير
المناخ

معالي

السيدة كاثرين غوتاني هارا



تم انتخاب معالي السيدة كاثرين غوتاني هارا، عضوة في البرلمان، أول امرأة تتولى رئاسة الجمعية الوطنية في ملاوي في العام 2019.

وبصفتها سياسية بارعة وملهمة وشجاعة، كانت في طليعة السياسة الملاوية، واتخذت مواقف جريئة في فترات حرجة مختلفة في التاريخ السياسي للأمم وقادت بنجاح أحد أكثر البرلمانات التاريخية وتحدياً في التاريخ الديمقراطي.

وخلال السنوات الثلاث التي أمضتها في المنصب، وجهت البرلمان لتنفيذ الأحكام القضائية الصعبة سياسياً التي ألغت الانتخابات الرئاسية للعام 2020، والتشريعات الناجحة للقوانين التمكينية المرتبطة بها.

وتعمل في واحدة من أكثر الديمقراطيات حيوية وفعالية في القارة الإفريقية، وهي تحرز تقدماً في مهمة الاتحاد البرلماني الدولي من خلال تمكين برلمان ملاوي من خلال الدفاع عن المزيد من الاستقلالية عن السلطة التنفيذية وضمانها من خلال قانون.



وأنشأت مكتب الموازنة لتعزيز الدور الرقابي للبرلمان، والإشراف على إعداد البرلمان الإلكتروني، وإحراز تقدم في خطة البرلمان الرقمي، واتخاذ خطوات ملحوظة نحو مشاركة المواطنين من خلال تنوع الاتصالات البرلمانية بما في ذلك إنشاء التلفزيون البرلماني.

وقبل ذلك، شغلت معالي السيدة كاثرين غوراتي هارا مناصب وزارية رئيسية في مجال الصحة، والبيئة، والجنادر، وتنمية المجتمع، والنقل، والأشغال العامة.

وعملت سابقاً في وزارة التنمية الدولية حيث كانت مسؤولة عن برامج نقاط الضعف التابعة لوزارة التنمية الدولية في ملاوي وموزمبيق.

وهي أيضاً رائدة أعمال ماهرة ومبتكرة قامت على مر السنين بتأسيس شركات ناجحة في الأعمال التجارية الزراعية والطاقة وتجارة التجزئة والحلويات والنقل. من خلال هذه المبادرات، وفرت أكثر من 200 فرصة عمل لبعض الملاويين الأكثر ضعفاً.

وإن تنوع تجربتها هو شهادة على عمق واتساع خبرتها التي تتجاوز مجال خبرتها المهنية، وتزودها برؤية ثاقبة في المسائل العالمية الرئيسية مثل تغير المناخ، والصحة، وسبل العيش الريفية، وتسليم البنية التحتية.

وتحظى باحترام كبير لقيادتها كما يتضح من الجوائز المحلية والدولية، ومجموعة المنظمات الدولية التي تعمل معها في دعم المبادرات المختلفة ومضاعفة الدعم المالي المباشر من شركاء التنمية للجمعية الوطنية.





رؤيتي

أود أن أهتم إعادة تسمية الاتحاد البرلماني الدولي كمنظمة عالمية قوية يُنظر إليها على أنها وثيقة الصلة محلياً وقادرة على حل التحديات العالمية. لذلك، ستتطلب عولمة هوية الاتحاد البرلماني الدولي وإضفاء الطابع المحلي عليها ثقافة داخلية قوية موجهة نحو النتائج، بالإضافة إلى إنشاء سرد خارجي قوي حول عمله وإنجازاته.

وبالعمل يداً بيد مع الأمانة العامة، سأقوم بما يلي:

- استخدام مهاراتي القيادية الإقليمية لرسم طرق جديدة للعمل البرلماني الدولي الذي يمكن أن يسهل الحوار الفعال محلياً، والمتجاوب والشامل، مع الاستجابة بحزم للتحديات العالمية.
- مراجعة السبل التي يمكن من خلالها تقديم المزيد من الدعم للبرلمانات العالمية لتسريع وتيرة تحقيق أهداف الاتحاد البرلماني الدولي ومهمته؛

- إعادة تحديد دور الاتحاد البرلماني الدولي وإبلاغه بقوة في دعم تطوير حلول للتهديدات القائمة والجديدة حولها؛ والجغرافيا السياسية، والأمن العالمي، والبيئة، وعدم المساواة، والاقتصاد الاجتماعي؛
- تحديد طرق زيادة الرؤية الإقليمية للاتحاد البرلماني الدولي، وإحساس الناس بمكانة الاتحاد؛
- جعل الاتحاد البرلماني الدولي نموذجاً يحتذى به للشمولية المؤسسية العالمية، من خلال الدعوة المستمرة لتمكين الشباب والنساء، ولا سيما الطرق الجديدة لدعم البرلمان من خلال زيادة تمثيل الأشخاص ذوي الإعاقة؛
- تعزيز النفوذ العالمي للاتحاد البرلماني الدولي من خلال تعزيز الشراكات القائمة وإنشاء قنوات دبلوماسية وإعداد آليات جديدة لتبادل المعرفة مع الكيانات العالمية والجيوسياسية والإقليمية الأخرى؛
- تحديد نماذج الاتصال المؤثرة التي يمكن أن تنقل مهمة الاتحاد البرلماني الدولي وأهميته لكل من الخيِّرات المحلية والعالمية.



Inter-P



مدافعة فعالة عن الشمولية، والمساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية)، وتمكين الشباب



معالي السيدة كاثرين غواتاني هارا، عضوة في البرلمان، رئيسة برلمان ملاوي ترتدي زياً مدرسياً أخضر
مدافعة عن تمكين الشباب على المستوى الشعبي

أنا مدافعة فعالة للمساواة بين الرجال والنساء (الجندرية)، وتمكين الشباب بدءاً من قيادة مجموعة برلمانية نشطة للنساء والشباب تقدم حملات برلمانية رفيعة المستوى للفتيات والشباب، لتولي أدوار السفراء وأنصار مبادرات مختلفة من قبل المنظمات العالمية المؤثرة على سبيل المثال:

- سفيرة الخطة الدولية لتعزيز تعليم الفتيات
- دعم مبادرة الأمم المتحدة في ملاوي لتسليط الضوء – القوانين المرتبطة بالجندر
- مناصرة لرابطة النساء في الإعلام – التحدث علناً ضد العنف الجنسي
- نصيرة منظمة أوكسفام/ مؤسسة الشواغل العالمية /Concern Worldwide/ منظمة أكشن أيد / Action / Aid – 16 يوماً من النشاط ضد العنف القائم على الجندر
- سفيرة لمنظمة الرؤية العالمية – حملة لإخفاء زواج الأطفال
- سفيرة لمنظمة الرؤية العالمية – منتدى مشاركة الطفل (برلمان الشباب).

ولقد تم تحقيق بعض الخطوات في مجال تمثيل الشباب، ولكن يرد المزيد مما يجب القيام به. ومع ذلك، فإنني أدرك أن الفئات المهمشة الأخرى مثل الأشخاص ذوي الإعاقة، يتم استبعادهم بشكل منهجي تقريباً من الوصول إلى أبعد من الاتحاد البرلماني الدولي بسبب العوائق داخل البلدان التي تحول دون مشاركتهم، ورؤيتي هي القيام بخطوات أكبر في دعم البلدان لاتخاذ مبادرات لإزالة تلك العوائق.

وأخطط أيضاً لمراجعة الكيفية التي يمكن بها للاتحاد البرلماني الدولي أن يدعم بشكل أفضل المبادرات داخل البلد ليس فحسب لزيادة انتخاب النساء والشباب، ولكن أيضاً لدعمهم من خلال إعادة انتخابهم مع التوصل إلى طرق جديدة لتحفيز التغييرات التي قد تدعم المزيد من الناس ذوي الإعاقة.



العمل المناخي والتنمية المستدامة

بصفتي وزيرة سابقة للبيئة والموارد الطبيعية، فأنا على دراية جيدة بالتحدي العالمي المتمثل في تغير المناخ. لا تتعمق العديد من المبادرات في جميع أنحاء العالم بما يكفي للتخفيف من الآثار.

يعزز إعصار فريدي الأخير في ملاوي وموزامبيق تصميمي على إحداث تغيير في جدول الأعمال هذا.

وأنا أؤيد مبادرة البرلمانات الأخيرة من أجل الكوكب التي أطلقتها الاتحاد البرلماني الدولي وأخطط لدعم اعتمادها وتنفيذها على نطاق أوسع عبر عضوية الاتحاد البرلماني الدولي.



لقد كان إعصار فريدي مدمراً للعديد من الملاويين وسيظل تأثيره مشعوراً به في ملاوي وموزامبيق لفترة طويلة.

على أقصى اليسار، معالي السيدة كاثرين غوتاني هارا، رئيسة برلمان ملاوي.



لماذا يجب أن تصوتوا لي؟



13/15

ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي



يزودني اتساع قيادتي وعمقها، وتنوعها، وخبرتي بقدرة فريدة على أن أكون نصيرة من الدرجة الأولى للاتحاد البرلماني الدولي.

ولقد حقق الاتحاد البرلماني الدولي الكثير في تاريخه البالغ 134 عاماً، ولكن في تلك الفترة، شهد العالم أيضاً تغيرات وتحديات سريعة مثل جائحة كوفيد-19 وغيرها قبلها، وعمق النزاعات الجيوسياسية القائمة والجديدة، وتغير المناخ، وزيادة عدم المساواة، وأزمة تكلفة المعيشة.

وتسلط كل هذه المسائل الضوء على الحاجة الملحة لقيادة أكثر وضوحاً من الاتحاد البرلماني الدولي أكثر تعبيراً، والدعوة إلى أساليب موحدة وتوافقية للتعامل مع التحديات. لا يمكن معالجة هذه المسائل بشكل فعال إلا من قبل قادة استثنائيين يتمتعون بالدافع والفكر والمهارات الدبلوماسية الاستثنائية والخبرة الواسعة خارج مناطقهم المهنية والبصيرة والتصميم والتشوق لإحداث فرق إيجابي.

وفي الوقت نفسه، لا يزال القادة من أكثر البلدان "شحاً في الموارد" في العالم يساهمون بشكل كافٍ برؤيتهم وأسلوب قيادتهم في معظم المؤسسات السياسية والأنظمة العالمية.

ومع ذلك، تتطلب القيادة في هذه الأوضاع مستويات أعلى من المرونة والدبلوماسية والقيادة والإبداع والكاريزما والأمل والشجاعة. أنا تلك القائدة، وأعتقد أن الاتحاد البرلماني الدولي سيكون أكثر ثراءً من تجربتي في القيادة الناجحة في مثل هذه السياقات.

صوتوا لي!





معالي السيدة كاثرين غوتاني هارا، عضوة في البرلمان

(مالاوي)

لرئاسة الاتحاد البرلماني الدولي



ملخص:

هي قائدة ذات رؤية، موجهة نحو الناس، دبلوماسية وموجهة نحو تحقيق النتائج، لقد أمضت السنوات الـ 15 الماضية في الصدارة السياسية لإحدى أكثر الديمقراطيات ديناميكية وحيوية في القارة الإفريقية. كما أنها رائدة نشطة في النظام البيئي البرلماني الدولي.

الخبرة

2014-2019: قيادة زيادة الأعمال

بصفتي رائدة أعمال ديناميكية ومبتكرة، طورت أيضاً مشاريع ناجحة للغاية ووفرت أكثر من 200 وظيفة، أكثر من نصفها كان لبعض أفقر النساء في ملاوي في القطاعات التالية:

1. إمدادات النفط والطاقة
2. المخابز والحلويات
3. تربية الدواجن
4. إنتاج الذرة
5. تربية الماشية

2009-2014: حقائب وزارية

قد شغلت العديد من الحقائب الوزارية في الحكومة واكتسبت نظرة ثاقبة في مجالات العمل الاستراتيجية للاتحاد البرلماني الدولي وبعض التحديات العالمية والمحلية مثل: تغير المناخ، وحقوق الإنسان، وتمكين النساء، والصحة العامة وتطوير البنية التحتية.

1. وزيرة البيئة والموارد الطبيعية
2. وزيرة الصحة
3. نائب وزير الشؤون الجنديرية والتنمية المجتمعية
4. نائب وزير النقل والأشغال العامة

2019 حتى الوقت الحاضر:

1. رئيسة الجمعية الوطنية لمالاوي
2. عضوة في البرلمان دائرة مزيمبا الشمالية الشرقية
3. رئيسة لجنة الدائرة البرلمانية
4. رئيسة لجنة الأعمال
5. رئيسة رؤساء اللجان البرلمانية

2018 حتى الآن

نائب الأمين العام لأقدم حزب سياسي في ملاوي، حزب الكونغرس الملاوي

قيادة النظام السياسي الدولي حتى الآن

1. رئيسة جلسة في الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي
2. رئيسة جلسة في الجمعية العامة الـ 146 للاتحاد البرلماني الدولي
3. رئيسة الرابطة البرلمانية الحالية للكومنولث، منطقة إفريقيا
4. استضافة المنتدى البرلماني للجماعة الإنمائية للجنوب الإفريقي لعام 2022
5. رئيسة وزراء التعاون الإنمائي للجنوب الإفريقي في لجنة الصحة للفترة 2013-2014

التعليم:

خريجة مدرسة قواعد أكاديمية الكاموزو المرموقة، انتقلت إلى كلية المستشار في جامعة ملاوي، حيث حصلت على إجازة في العلوم السياسية والإدارة العامة. وتلقت في ما بعد مزيداً من التدريب المهني في مجال التنمية الدولية في برايتون في المملكة المتحدة.



المهارات:

1. حلّ النزاعات
2. العلاقات الدبلوماسية
3. التفاوض
4. تطوير الاستراتيجيات
5. حشد التأييد والدفاع
6. التنفيذ والإنجاز

الجوائز:

1. سفيرة ملاوي الدولية لتعزيز تعليم الفتيات
2. جائزة نساء الجوهر Women Substance للعام 2023 - الخطة الدولية
3. النساء الـ 100 الأكثر نفوذاً في وسائل الإعلام الإفريقية
4. النساء الـ 100 الأكثر إلهاماً في ثروة ملاوي- ثروة النساء

الإنجازات:

1. أول رئيسة امرأة في الجمعية الوطنية في ملاوي
2. مدافعة عن زيادة تعزيز الاستقلال البرلماني عن السلطة التنفيذية من خلال قانون صادر عن البرلمان
3. إنشاء مكتب الموازنة التابع للبرلمان لتعزيز الدور الرقابي
4. مضاعفة الدعم المباشر للبرلمان في سنتين
5. إنشاء برلمان لا يستخدم الوثائق المطبوعة
6. التقدم نحو الرقمنة الكاملة للبرلمان
7. المساهمة في العمليات المبكرة لتطوير قانون الطلاق في إطار الزواج والعلاقات الأسرية - تغيير المواقف تجاه زواج الأطفال وحماية الفتيات
8. المساهمة في وضع قانون حماية الطفل والعدالة



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

147th IPU Assembly

Luanda, Angola
23–27 October 2023



Governing Council
Item 17

CL/212/17-P.2
15 June 2023

Election of the President of the Inter-Parliamentary Union

(Article 19 of the Statutes and Rules 6, 7 and 8 of
the Rules of the Governing Council)

Candidature

of

Ms. Catherine GOTANI HARA (Malawi)

On 15 June 2023, the Secretary General received a communication from the Speaker of the Malawi Parliament, Ms. Catherine Gotani Hara, submitting her candidature for the office of President of the Inter-Parliamentary Union, which is to be filled at the 212th session of the Governing Council.

The text of this communication and the additional materials received in support of this candidature can be found attached.

E

#IPU147

**COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL
BY THE HON. SPEAKER OF THE PARLIAMENT OF MALAWI**

Lilongwe, 12 June 2023

Dear Sir,

In October 2023, at the 147th Assembly to be held in Luanda, Angola, the Inter-Parliamentary Union will be expected to elect a new President for the IPU for the next three years.

I wish to advise and give notice to your office of my intention to contest for the position of President of the Inter-Parliamentary Union during the 147th IPU Assembly.

I am currently serving as the Speaker of Parliament of Malawi up to 2025/26, when Malawi will hold parliamentary elections. I have over 15 years of experience working in the political scene since 2009 when I was first elected as a Member of Parliament for my Constituency.

In 2019, I was elected as the first ever female Speaker of the Parliament of Malawi. One of my milestones during my tenure of office as a Speaker, was when I successfully led the House through one of the most politically challenging times of our country in 2019/2020.

I am committed, Sir, once elected to the position, to serve the citizens represented in all the countries at the IPU and contribute to the growth of the Organization and prosperity and peaceful coexistence among the countries of all Member Parliaments.

My writing to you, Sir, is for your information and to ask for your support and that of the entire IPU.

Attached are copies of my profile and Curriculum Vitae.

Yours faithfully,

(Signed)

Catherine GOTANI HARA (Ms.)
Speaker of Malawi Parliament

**IPU
PRESIDENTIAL
CANDIDATE**



Rt. Hon.

CATHERINE GOTANI HARA, MP

MALAWI

Making the Global Parliamentary ecosystem locally relevant



RT HON.
**CATHERINE
GOTANI HARA, MP**

SPEAKER
PARLIAMENT OF MALAWI

**ENHANCING COORDINATION
BETWEEN THE IPU PARLIAMENTS**



**PROMOTING GENDER
EQUALITY, YOUTH
EMPOWERMENT, PEACE
SUSTAINABILITY, DEMOCRACY
& ADDRESSING CLIMATE
CHANGE**

Rt Hon.

CATHERINE GOTANI HARA



Right Honourable Catherine Gotani Hara, MP was elected as the first female Speaker of the Malawi National Assembly in 2019.

An accomplished, inspirational and fearless politician, she has been on the leading edge of Malawian politics, taking bold stands at various critical periods in the nation's political history and successfully leading one of the most historical and challenging parliaments in democratic history.

In her three-years in office, she guided the House implementing politically difficult court judgements that nullified the 2020 presidential elections, and successful legislation of the associated enabling laws.

Working in one of the most dynamic and vibrant democracies on the African continent, she is making progress on the IPU's mission through

empowering the Parliament of Malawi by championing and securing more autonomy from the Executive through an Act.

She established the budget office to strengthen Parliament's oversight role, overseeing the setup of e-Parliament, progressing the digital Parliament agenda and making notable strides towards citizen engagement through diversification of parliamentary communication including the setting up of the ParliamentaryTV.

Prior to this, Right Honorable Hara held key cabinet portfolios in Health, Environment, Gender, and Community Development, and Transport and Public Works.

Previously, she worked for the then Department of International Development (DFID) where she was responsible for DFID vulnerability programmes in Malawi and Mozambique.

She is also an innovative astute entrepreneur who over the years has established successful enterprises in agri-businesses, energy, retail, confectionary and transport. Through these initiatives, she has created over 200 jobs for some of the most vulnerable Malawians.

The variety of her experience is a testament to both the depth and breadth of her experience that goes way beyond her professional area of expertise, equipping her with critical insight into key global issues like climate change, Health, rural livelihoods, and infrastructure delivery.

She is well-respected for her leadership as evidenced by local and international awards, the range of international organizations that work with her in championing various initiatives and the doubling of development partners' direct financial support to the National Assembly.



MY VISION

I would like to inspire the rebranding of the IPU as a powerful global organisation which will be perceived as both locally relevant, and capable of solving global challenges. Therefore, globalising and localising the IPU's identity will require a strong result-oriented internal culture, plus the creation of a powerful external narrative about its work and achievements.

Working hand in hand with the Secretariat, I will:

- Use my regional leadership skills to map new ways of inter-parliamentary work that can facilitate dialogue that is locally effective, responsive, and inclusive, while firmly responding to global challenges;
- Review the ways in which global parliaments can be supported

further to accelerate the pace of achievement of IPU strategic goals and mission;

- Redefine and strongly communicate the IPU's role in supporting the development of solutions to existing and new threats around; geo-politics, global security, the environment, inequality and social-economics;
- Identify ways of increasing the IPU's regional visibility and people's sense of the IPU's presence;
- Make the IPU an exemplar of institutional global inclusivity, through continued advocacy on youth and women empowerment, and in particular new ways of supporting parliaments with increasing representation of disabled people;
- Advance the IPU's global influence through strengthening existing partnerships, creating diplomatic channels and developing new knowledge exchange mechanisms with other global and geopolitical and regional entities and
- Identify impactful models of communication that can relay the IPU's mission and relevance to both local and global spaces.



An active promoter of inclusivity, gender equality and youth empowerment



Rt. Hon. Catherine Gottani Hara, MP, Speaker of Parliament of Malawi clad in green school uniform advocated for youth empowerment at the grassroots level

I am an active promoter of gender equality and youth empowerment starting with leading a vibrant women's and youth parliamentary caucus which delivers high profile parliamentary campaigns for the girl child and the youth, to taking up ambassador and champion roles for various initiatives by influential global organisations e.g.

- Plan International Ambassador for promoting Girls education
- Supported United Nations in Malawi spotlight initiative - gender related laws
- Champion for Association of Women in media – Speaking out against sexual violence
- Champion for Oxfam/Concern Worldwide/Action Aid – 16 Days of activism against gender-based violence
- An Ambassador for World Vision International – Campaign to end child marriages
- An Ambassador World Vision International – Child participation forum (youth parliament).

Some strides are being made on representation for young people though more needs to be done. However, I am aware that other marginalised groups such as the disabled, are almost systematically excluded from getting as far as the IPU because of in-country barriers to their participation and my vision is to make bigger strides in supporting countries take initiatives that remove those barriers.

I also plan to also review how the IPU can better support in-country initiatives to not only increase the election of women and young people, but to sustain them through achieving their re-election while finding new ways of stimulating changes that may support more people with disabilities.



CLIMATE ACTION AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT

As an ex-Cabinet Minister of Environment and Natural Resources I am well versed in the global challenge that is climate change. Many of the initiatives across the world are just not going far enough to mitigate the effects.

The recent Cyclone Freddy in Malawi and Mozambique strengthens my resolve to make a difference on this agenda.

I support the IPU's recent **parliaments for the planet initiative** and I plan to champion its wider take up and implementation across the IPU membership.



Cyclone Freddy has been devastating on many Malawians and its impact will be felt in Malawi and Mozambique for a long time. On the Far left, Rt. Hon. Catherine Gotani Hara, MP, Speaker of Parliament of Malawi

WHY VOTE FOR ME?



The breadth, depth, and variety of my leadership and experience equip me with a unique ability to be a first-class champion of the IPU.

The IPU has achieved so much in its 134-year history, but in that period, the world has also experienced rapid changes and challenges such as; the COVID -19 pandemic and others before it, the deepening of existing and new geo-political conflicts, climate change, rising inequality, and the cost-of-living crisis.

All of these issues highlight the urgent need for a more visible leadership from a more expressive IPU, and the call for unifying and consensual methods of dealing with the challenges. These issues can only be effectively tackled by exceptional leaders with the drive, intellect, exceptional diplomatic skills, broad experience beyond their professional zones, foresight, determination, and a hunger for making a positive difference.

At the same time, leaders from the world's most 'resource-constrained' countries are yet to adequately contribute their vision and leadership style to most of the global political institutions and ecosystems.

However, leadership in these settings require higher levels of resilience, diplomacy, drive, creativity, charisma, hope, and courage. I am that leader, and I believe the IPU will be richer from my experience of successfully leading in such contexts.

Vote for Me!







Rt. Hon.
Catherine Gotani Hara, MP
 (Malawi)

for

IPU PRESIDENT

SUMMARY

A visionary, people oriented, diplomatic and results oriented leader, she has spent the last 15 years on the political fore of one of the most dynamic and vibrant democracies on the African continent. She is also an active leader on the international parliamentary ecosystem.

SKILLS

1. Conflict resolution
2. Diplomatic relations
3. Negotiation
4. Strategy development
5. Lobbying & Championing
6. Implementation & delivery

EXPERIENCE

<p>2019 to present</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Speaker of the Malawi National Assembly 2. Member of Parliament Mzimba North East Constituency 3. Chairperson Parliamentary Service Committee 4. Chairperson Business Committee 5. Chairperson of Chairpersons of Parliamentary Committees 	<p>2009 – 2014: Cabinet Portfolios</p> <p>She has held several Cabinet portfolios in government, gaining insight into the IPU's strategic areas of operation and some global and local challenges such as; climate change, human rights, women's empowerment, public health and infrastructure development.</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Minister of Environment and Natural Resources 2. Minister of Health 3. Deputy Minister of Gender and Community Development 4. Deputy Minister of Transport and Public Works 	<p>2014 – 2019: Entrepreneurial Leadership</p> <p>A dynamic and innovative Entrepreneur, I have also developed highly successful enterprises creating over 200 jobs, more than half of which were for some of the poorest women in Malawi in the following sectors</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Petroleum and energy supply 2. Bakery and confectionery 3. Poultry farming 4. Maize production 5. Livestock breeding
<p>2018 - Present</p> <p>Deputy Secretary General of the oldest political party in Malawi, The Malawi Congress Party</p>		

AWARDS

1. Plan International Malawi Ambassador for promoting Girls Education
2. Women of Substance Award 2023 – Plan International
3. 100 most influential Women in Africa – Avance media
4. 100 most inspiring women in Malawi – Woman Wealth

ACHIEVEMENTS

1. First female Speaker of the Malawi Assembly
2. Championed further strengthening of parliamentary independence from the executive through an Act of parliament.
3. Establishment of the budget office of the parliament to strengthen the oversight role
4. Doubling of direct support to Parliament in 2 years
5. Establishment of paperless parliament
6. Progressing towards full digitisation of the house
7. Contributed to the early processes of the development of the Marriage Divorce and Family relations Act –modifying attitudes towards child marriages and protecting girls
8. Contributed to the development of the Child Care Protection and Justice Act

International Political Ecosystem Leadership to date



1. Session Chair IPU 145th Assembly
2. Session Chair IPU 146th Assembly
3. Current Chair Commonwealth Parliamentary Association, Africa Region.
4. Host SADC Parliamentary forum 2022
5. Chair Southern African Development Cooperation Ministers of Health Committee 2013 -2014

Education

An alumna of the prestigious Kamuzu Academy Grammar School, she proceeded to the Chancellor College of the University of Malawi, where she earned a Bachelors Degree in Political Science and Public Administration. She later received further professional training in International Development in Brighton, United Kingdom.

